
Zápis č. 25/20 ‐23 (271) 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT  

konaného 27. června 2022, 9:00 hodin 
zasedací místnost děkanátu FCH VUT, E519 

 
Přítomni:  Komendová, Kouřilová, Krouská, Lindovský, Obruča, Pilátová, Pořízka, Přikryl, 

Sedláček, Smilek, Vacula, Zahrádka. 
Omluveni:    Adamczyková, Diviš, Kalina.  
Hosté:     Hladík, Dzik, Kovalčík, Pekař, Šoukal, Vala, Vašinová Galiová, Veselý. 

Program: 

1. Zahájení zasedání 
2. Informace od vedení FCH VUT 
3. Návrh rozpočtu FCH VUT na rok 2022 
4. Termín mimořádného zasedání AS FCH VUT 
5. Různé 

 

Předseda AS FCH čerpá řádnou dovolenou; dnešní jednání tedy vede předseda KAP AS FCH, 
prof. Obruča. 

 
AD 1) – Zahájení zasedání  

Předseda KAP AS FCH zahájil zasedání a dotázal se, zda někdo má připomínky k navrženému 
programu; nikdo se nepřihlásil – proběhlo hlasování.  
Hlasování:   

  Pro:     12 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Dnešní zasedání bude probíhat dle navrženého programu. 
 
Zápis č. 270 byl členům Akademického senátu zaslán, nikdo nemá další připomínky; proběhlo 
hlasování o schválení zápisu. 

Hlasování:   

  Pro:     12 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Zápis č. 270 byl schválen. 

 

AD 2) – Informace od vedení Fakulty chemické VUT  

Předseda KAP AS FCH předal slovo děkanovi fakulty. 

 

Prof. Veselý 

 Rekonstrukce  vestibulu:  Po  pauze  vynucené  v důsledku  opožděných  dodávek 
materiálu  se  opět  začalo  na  stavbě  pracovat;  předpokládá  se,  že  rekonstrukce  by 
měla být dokončena cca koncem srpna. 

 Připomněl,  že  odpoledne  se  koná  setkání  zaměstnanců  při  příležitosti  ukončení 
semestru, kam jsou všichni srdečně zváni. 
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AD 3) – Návrh rozpočtu FCH VUT na rok 2022 

Předseda KAP AS opět předal slovo děkanovi fakulty, aby návrh představil. 

Prof.  Veselý:  Rozpočet  byl  sestaven  dle  schválených  pravidel  pro  sestavení  rozpočtu;  při 
projednávání  se  řešily  zejména  pedagogické  výkony  –  bližší  komentář  bude  podán  po 
informaci z jednání EK AS FCH VUT v průběhu diskuze. 

Tajemník,  Ing. Hladík:  Doplnil,  že  došlo  k navýšení  centralizovaných nákladů,  a  to  zejména 
z důvodu  inflace  a  navýšení  provozních  nákladů.  Současně  ale  není  tvořena  tak  vysoká 
rezerva pro vytvoření zdrojů pro investiční projektové financování. 

Předseda EK AS FCH VUT, dr. Sedláček: Informoval o průběhu jednání Ekonomické komise AS 
FCH  VUT,  které  proběhlo  dne  17.  6.  2022.  Na  jednání  byli  pozváni  i  ředitelé  ústavů.  Dva 
ředitelé  (ředitelka  ÚCHPBT,  prof.  Márová  a  ředitel  ÚCHM,  doc.  Šoukal)  vydali  i  písemné 
stanovisko  k předloženému  rozpočtu  –  jejich  stanoviska  jsou  přílohou  zápisu  z jednání 
Ekonomické komise AS FCH VUT a budou rovněž přílohou zápisu z dnešního jednání AS FCH 
VUT. 

Na jednání EK se diskutovaly zejména výkony ve VaV, výkony ve výuce, mandatorní náklady a 
způsob  výpočtu  podílu  na  IP,  téma  publikací  autorů  s vícenásobnými  afiliacemi  včetně 
etického  kontextu  a  také  způsob  přípravy  pravidel  a  rozpočtu  do  budoucna,  aby  se 
eliminovaly chyby – Ekonomická komise se nabídla, že bude nápomocna.  

Dr. Sedláček upřesnil, že verze, která je projednávána, je verze z 23. 6., kde byly zohledněny 
ještě některé později nalezené chyby ve výpočtu podílu na výuce.  

Ekonomická komise se shodla na tom, že před přípravou pravidel rozpočtu pro příští rok, je 
třeba vypracovat citlivostní analýzu – co a jak způsobuje výkyvy ve financování ústavů, resp. 
co a jak se promítá do ekonomické náročnosti činnosti ústavů. 

Po prodiskutování uvedených témat nakonec došlo k podmíněné shodě ředitelů a předseda 
EK AS FCH přečetl dvě usnesení přijatá na EK: 

1. „Ekonomická komise AS FCH projednala návrh rozpočtu FCH VUT v Brně pro rok 2022 
a doporučuje AS FCH schválit návrh rozpočtu ve znění po opravě technických chyb v 
podkladech pro výpočet podílu jednotlivých ústavů na realizaci výuky.“ 

2. „Na  základě  podmíněného  konsenzu  ředitelů  pro  předložení  návrhu  rozpočtu 
Ekonomická  komise  AS  FCH  doporučuje  AS  FCH,  aby  požadoval  po  vedení  FCH 
vypracování (a předložení AS FCH) analýzy citlivosti rozpočtu jako podklad pro tvorbu 
nových rozpočtových pravidel, a to s cílem zajistit stabilizaci rozpočtu ústavů FCH VUT 
v následujících letech.“ 

 

Předseda KAP AS FCH VUT poděkoval všem za představení materiálů a otevřel diskuzi. 

 

Prof. Obruča 

 V jednotlivých  verzích  rozpočtu  je  vidět,  že  změny  jsou  docela  velké  –  reaguje 
tajemník:  Je  to  způsobeno  tím,  že  přibyly  nové  akreditace  a  některá  výuka  nebyla 
přiřazena správně. 

 Považuje za důležité, aby se oddělila analytická část od přípravy rozpočtu, aby bylo na 
přípravu více času –  reaguje děkan:  S tímto návrhem souhlasí, ale kromě toho bylo 
přislíbeno, že pravidla pro rozpočet na rok 2023 na úrovni VUT budou připravena již 
dříve a tím y mělo dojít i k dřívější přípravě pravidel na úrovni fakulty. 
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Dr. Sedláček 

 V předložených  materiálech  jsou  zjevné  další  výkyvy  –  a  to  pokud  jde  o  počty 
studentů v 1., 2. a 3. ročníku, kde první a třetí ročníky mají méně studentů, zatímco 
druhý  ročník má  studentů mnoho.  Tyto  disproporce mají  zásadní  vliv  na  rozdělení 
finančních  prostředků  na  ústavy  FCH,  kde  zejména  na  ÚCHM  nejsou  pokryty 
mandatorní  náklady.  Je  třeba  si  uvědomit,  že  pokud  bychom  nechali  stejný model 
rozpočtu,  ÚCHM  by  příští  rok  obdržel  výrazně  více  finančních  prostředků.  Pokud 
dojde ke změně, doplatí na to ÚCHM vlastně dvojnásobně.  

 Z jakých zdrojů se budou mandatorní výdaje ÚCHM doplácet? Reaguje tajemník: Tyto 
výdaje se hradí z centralizovaných úspor. 

 

Dr. Smilek 

 Dotázal  se,  kdy  bude  předložena  zmíněná  analýza.  Návrh  vedení  je  cca  konec 
září/začátek října; členové AS se po krátké diskuzi shodli na tom, že by bylo vhodné 
představit výsledky analýzy citlivosti rozpočtu na zasedání AS v říjnu.  

Předseda KAP AS FCH nechal hlasovat o tomto návrhu:  

  Hlasování:   

    Pro:     12 

    Proti:     0 

    Zdržel se:   0 

Akademický senát FCH VUT žádá vedení, aby zpracovalo analýzu citlivosti rozpočtu 
a představilo její výsledky na říjnovém zasedání AS FCH VUT. 

 

K předloženým materiálům pro rozpočet Fakulty chemické VUT pro rok 2022 nezazněly další 
dotazy, připomínky ani komentáře – předložený dokument byl tedy projednán. 

 

AD 4) – Termín mimořádného zasedání AS FCH VUT  

Je nutno určit si termín mimořádného zasedání Akademického senátu, na němž by mohl být 
schválen dnes projednaný dokument. Z předchozích průzkumů vyplynuly tři možné termíny, 
nicméně  s ohledem na  to,  že  se  jedná o prázdninové  zasedání,  navrhuje předseda KAP AS 
FCH  realizovat  zasedání  distančně,  aby  byla  umožněna  účast  maximálnímu  počtu  členů 
Akademického senátu. 

Nejvíce členů AS FCH se shodlo na termínu 11. 7. 2022 v 9:00 hodin. 

 

AD 5) – Různé 

Dr. Sedláček 

 Dotázal  se,  zda  již  byli  jmenováni  ředitelé  ústavů.  Odpovídá  děkan:  Ředitelé 
jmenování obdrží v průběhu jednoho týdne, nicméně výsledek je zveřejněn na webu 
– děkan bude respektovat stanovisko komise. 

 

Dr. Krouská 

 Připomíná, že bude končit funkční období disciplinární komise; děkan informoval, že 
předloží návrh na složení nové disciplinární komise.  
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Další  příspěvky  do  diskuze  nebyly;  předseda  KAP  AS  FCH  poděkoval  všem  za  účast  a 
připomněl termín příštího zasedání Akademického senátu: 11. července v 9:00 hodin. 

 
Brno, 1. 7. 2022           
      
 
 
.....................................                                                                ..…………………..………………………. 
   Bc. Jan Zahrádka              prof. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D. 
 Předseda SK AS FCH                  Předseda KAP AS FCH   
                
 
    ………………..…………………………. 

doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 
Předseda AS FCH 

 
 

Přílohy: 2 
Připomínky k návrhu rozpočtu na rok 2022 za ÚCHPBT – podklad pro AS FCH VUT 
Připomínky k návrhu rozpočtu na rok 2022 za ÚCHM 
 


